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Tisztelt Elnök Asszony!

„Várhatóak-e további elbocsátások a Kőrnyezetvédelmi és Vízügyi Minisztériumban?"

címmel a Házszabály 91 . §-a alapján kérdést kívánok benyújtani Persányi Miklós miniszter

úrhoz. Válaszát írásban várom.

Tisztelt Miniszter Úr!

2006. június 16-án a Környezetvédelmi és Vízügyi Minisztérium ismertette a tárcánál és a

háttérintézményekben várható leépítéseket . Eszerint a környezetvédelmi igazgatásban 2006 .

július 1-tői 284 fővel kevesebben, tehát 6900-an dolgoznak majd . Az elbocsátások során a

minisztériumból 45 főt, a felügyelőségektől 161 főt, a nemzeti parkoktól pedig 78 főt

bocsátanak el július 1-től. A leépítés nem érinti a 3900 főt továbbra is foglalkoztató vízügyi

igazgatóságokat. A tájékoztatón ugyan elhangzott, hogy július 1-től milyen megszorítások

várhatóak a tárcánál, de a jövőt illetően nem hallottunk konkrétumokat arról, hogy tervez-e

további megszorításokat a kormányzat a tárcát illetően .

Amellett, hogy a minisztériumi és a felügyelőségektől történő elbocsátások

munkahatékonysági gondokat okozhatnak, problémákat vethet fel a nemzeti parkoktól történő

leépítés, főként a kormányprogramban szereplő célok tükrében . Bizonyára tudja, hogy a

parlament által elfogadott kormányprogram különös hangsúlyt fektet a környezetvédelmi

fejezetben a nemzeti parkok modernizációjára. A program még a vidéknek rangot adó,

munkahelyet teremtő, kulturális és turisztikai szervező feladatokat ellátó nemzeti parkokról

beszél és hangsúlyozza a nemzeti parkok hagyományőrző, szolgáltató vonásait . Ezzel

szemben a környezetvédelmi igazgatásban itt várható a második legnagyobb leépítés . A
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megszorítások ugyanakkor már 2004-ben elkezdődtek, és úgy tűnik a jövőben is folytatódni

fognak. Ezek az intézkedések a szakemberek jelenlegi számát tekintve megkérdőjelezik a

klasszikus nemzeti parki munka ellátását . Ez a megállapítás különösen akkor igaz, ha

figyelembe vesszük a kormányprogramban foglaltakat .

A leépítésekkel párhuzamosan felmerül az a probléma is, hogy az elbocsátott dolgozók

végkielégítése nem fogja-e megterhelni az államkasszát? Amennyiben július elsejétől

elbocsátják az intézményekből a dolgozókat, őket valamilyen formában kártalanítani kell . Ez

az intézkedés pedig ismét megterhelheti az államkasszát .

A környezetvédelmi igazgatásból most elbocsátottak érdekeit figyelembe véve érdemes lenne

azon is elgondolkodni, hogy a tárca valamilyen formában segítse az intézményeitől

elbocsátottak újbóli munkába állását. Véleményem szerint az államnak tekintettel kell lenni

saját érdekein tí l állampolgárai érdekeire is és ezzel az intézkedéssel potenciálisan 284

családot hoz rendkívül kellemetlen helyzetbe a ,,,köztársaság kormánya" .

Mindezek fényében tisztelettel kérdezem a Miniszter Urat :

1. Várhatóak-e a ciklus folyamán újabb elbocsátások a Környezetvédelmi és
Vízügyi Minisztériumnál és a minisztériumhoz tartozó intézményekben, és ha
igen, akkor azok milyen mértékűek lesznek és mikor várhatóak?

2. Véleménye szerint nem fog-e problémákat okozni a környezetvédelmi
igazgatásban a leépítés? Hogyan kívánják a dolgozók által kiesett munkát
pótolni?

3. Hogyan kívánják megoldani az elbocsátottak végkielégítését? Nem fogja-e ez
indokolatlanul megterhelni az államkasszát?

4. Gondoskodnak-e arról, hogy az elbocsátott dolgozók könnyebben találjanak
majd munkát július 1 . után?

Budapest, 2006 . június 24.

Tisztelettel várom válaszát

Fehérvári Tamás
Fidesz-Magyar Polgári Szövetség


	page 1
	page 2

